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Nr 825

Av herr Mundebo m. fl., om utredning angående domänverkets 
organisation.

(Lika lydande med motion nr 654 i Första kammaren)

Domänverket har vid åtskilliga tillfällen under 1960-talet varit föremål 
för allmän uppmärksamhet. År 1962 tillkallades särskilda sakkunniga med 
uppdrag att verkställa utredning om organisationen av statens skogsförval- 
tande och skogsindustriella verksamhet. Denna utredning, statens skogs- 
företagsutredning, föreslog i sitt betänkande (SOU 1964: 7) att domänver
kets skogsförvaltning och huvuddelen av domänstyrelsen skulle ombildas 
till ett aktiebolag och att dess jordbruksförvaitning jämte styrelsens jord- 
bruksbyrå m. m. skulle överflyttas till lantbruksstyrelsen. Utredningen ut
talade att bolagsstyrelsen icke borde göras för stor men samtidigt skulle 
representera olika slag av sakkunskap.

Två av utredningens experter, generaldirektör Erik W. Höjer och direk
tör Olov Rynell, avgav särskilda yttranden. Generaldirektör Höjer framlade 
dessutom, samtidigt som utredningen presenterade sitt betänkande, en om
fattande utredning »Ny organisationsform för domänverket». Detta förslag 
gick ut på att domänverket skulle pröva den s. k. »tredje formen» av led
ningsorgan, vilken lanserats av postutredningen (SOU 1962:52). Svaghe
terna i hittillsvarande verksform belystes, och förslag till ny organisations
form framlades. Enligt detta borde ledningen för domänverket ankomma 
på en styrelse och en verkschef. En kollegial styrelseform med lekmanna- 
inslag ansågs ha bestämda företräden framför den byråkratiska styrelse
formen. I en kollegial styrelse borde ingå personer insatta i allmänna för
valtningsfrågor och företrädare för det kommersiella livet, vilka kunde till
föra verksamheten betydelsefulla impulser och synpunkter. Samarbetet 
mellan en sådan styrelse och en stark verkschef skulle medföra garantier 
för en effektiv och vidsynt ledning av företaget.

Statens skogsföretagsutrednings betänkande har ännu inte lett till någon 
proposition i ämnet. Domänverkets otidsenliga administration består emel
lertid fortfarande. Bristen på funktionell arbetsfördelning inom domän
styrelsen anses vara framträdande. Någon förstärkning med ekonomisk 
sakkunskap har icke skett, trots att en sådan i flera sammanhang bedömts 
som erforderlig. Domänverkets svåra läge illustreras på ett talande sätt av 
verkets eget generalförslag för år 1967.
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Domänstyrelsen har i september 1966 tillsatt en kommitté — bestående 
av sju jägmästare inom styrelsen och dess regionala organ — med uppgift 
att verkställa en utredning rörande domänstyrelsens, överj ägmästarinsti- 
tutionens och den lokala jordbruksförvaltningens organisation. Denna kom
mitté skall beakta den pågående och förväntade utvecklingen i bl. a. tek
niskt, arbetsmarknadsmässigt och ekonomiskt avseende och utforma orga
nisationen så, att den kan anpassas till ändrade förhållanden. De knapp
händiga direktiven ger f. ö. inte någon klar uppfattning om utredningsupp
dragets omfattning och inriktning. Mot bakgrund dels av domänverkets 
centrala ställning inom skogsförvaltning och skogsindustriell verksamhet, 
dels av tidigare utredningar och debatt anser vi att en allsidig och förutsätt
ningslös utredning rörande domänverkets organisation nu bör företas. Den
na utredning bör verkställas av sakkunniga med kunskaper om och erfa
renhet av allmän förvaltning och industriell verksamhet. I första hand sy
nes en parlamentarisk utredning böra tillsättas, i andra hand kan övervä
gas att anförtro uppdraget åt statskontoret, som har omfattande erfarenhet 
av likartade utredningsuppdrag.

Med hänvisning till det anförda hemställer vi,
att riksdagen i skrivelse till Kungl. Maj :t måtte anhålla 

om utredning rörande domänverkets organisation.
Stockholm den 26 januari 1967

Ingemar Mundebo (fp) Gideon From (fp) Olle Westberg (fp)


